
Zópio z porody vedeni ÚVSV Č~V v Brnu kononé dno 13.11.1989 

pfitomni: es. Hodovský, Karola, Hubik, Viewegh, Voloch~ 

Suchánková, Vrožinová, Holý, Svoboda 

omluveni: ca. Hudeček, Ueopěéná 

jednáni řidil doc. Hodovak9 

:) Kontrola úkolO 

Doc. Hodovský seznámil vedeni a térnatec ko~didátské disertočni 

práco dr. Klementové, která bude v pfiětiQ roce zsfazene do aop1-

rantury školiciho pracoviště a dr. Papouška, který bude zaFazcn 

00 externí aspirantury na KŘŘL ČSAV rovněž v přičtia roce. Dále 

připomněl nabidku ak. Matouše ke spolupráci o nočim ústovec, 

doporučuje dr. Karolovi, aby s ak. Matoušec osobně jednal. 

Informoval o tom, že 20.12.tr. bude na prezídiu projednáván návrh 

na zkráceni názvu ústavu. V této souvislosti dává ke zvéženi, zde 

by nebylo vhodné rovněž změnit název ood. '✓A. Doporučuje dr. Ko

rolovi, aby projednal záležitost v odděleni. Déle: ve zpřeoněné 

koncepci ústavu byl uveden název soc. odd. jako odd. pro výzkum 

společenského vědomí. Doporučuje změnit název odd. oociologie e 

rovněž projednat projednat na odděleni. Žádá dr. Korolu a dr.Hubíko, 

aby mu výdledek jednáni sděl1~1 do 7. 12.tr. 

- dr. Svoboda poděkoval vedoucim odd. za pťipominky k návrhu ne 

préva a povinnosti vedoucich odd. {dosud připorninky nedodal doc. 

Hudeček), dále uvedl že zpracováni organizačního fádu je s ohle

dem na termin projednáváni nézvu ústavu nutno odložit no pozdějfi 

dobu. 
- s. Vrožinová, kromě organizačního řádu bude r.iuset úctav v 1. po

loleti příštiho roku zpracovat i pracovní Fád (vzorový féd je 

zpracováván na prezidiu), doporučuje, aby práva a povinnooti všech 

pracovnikO včetně vedoucich byla vřazena do pracovniho řádu. Obo 

fády nutno konzultovat na KPÓ •. 

2) pfiprava hodnoceni ústavu za rok 1989 

or. svoboda předal zainteresovaným pracovnikOm stručnou osnovu 

hodnoceni e výklad základnich problémO. Podkladové materiály 

odevzdaji pracovnici dr. Svobodovi do 31.12.tr. 

_ k tomu doc. Hodovský, žádá vadouci odd., aby k bodu 1 zafadil1 

informace o ohlasech na plněni SPZV i o publikacích v zahraniči. 



3) Hodnoc e ni sympozia v Liblicich 

- Dr. Karola - oympozium bylo organizačně dobfe zaji~iěno, zahra
nični účast byla rovněž dobrá. Óroveň referátO našich pracovnikO 

byla kvalitni, mohla být ještě lepši, kdyby byl dodržen termin 

odevzdáni referátO a uskutečněna pťedběžná konzultace. Vystoupeni 

účestnikO z ČSSR je tťeba ocenit (se. Šmajs, Sedlák, Zachoval), 

u zehraničnich nutno diferencovat. Ceni si prostoru pro diskusi 
8 výměnu nézorO. Celkově konference byla úspěšným završením úkolQ 

SPZV, dob~e reprezentovala ústav~ lze ji považovat za p~íspěvek 
k rozvoji religionistiky. 

- dr. Suchánková, kriticky se vyjadřuje ke skutečnosti, že refe

ráty nebyly konzultovány. Upozorňuje, že v případě sociologické 

konference (1986) byly referáty předem hodnoceny, to by se mělo 
stát pravidlem. 

- dr. Hubik, souhlasi s dr. Suchánkovou, před sympoziem ~ohla být 

domluva pracovnikO na hlavních záměrech našich vystoupení. Dále 

kladně hodnoti prOběh sympozia po organizační stránce. 

- dr. Svoboda, hodnoceni dr. Karoly je výstižné. Je třeba ocenit, 
že všichni naši pracovnici vystupovali v prOběhu konání sympozia 
aktivn6 a chápali sympozium jako možnost k prezentaci ústavu. 
- doc. Hodovský, organizačni a technické zabezpečeni sympozia 
bylo výborné, což kvitovali všichni zahraniční účastnici. Určité 

problémy byly s tlumočením. Rovněž kritizuje pfípravu referátO, 
to, co platilo pro sociology, musi platit obecně. Óroveň sympozia 
byla dobrá. Pro vydáni sborníku je třeba vytvořit redakční radu 
(navrhuje složeni Hodovský, Karola, Svoboda). 
- dr. Karola, upozorňuje, že příspěvky našich pracovníkO budou 
tvořit č. 3 Ateizmu r. 1990, vydal patřičné pokyny týkající se 
termínu odesláni přispěvkO. 

4) Příprava plenárni schOze 
doc. Hodovský - navrhuje zrušit konáni vědecké rady, žádá dr.Hu
bíka, aby upozornil dr. Winklera na nutnost odevzdat kandidátskou 

práci v lednu 1990. Plenární schOze bude 20.12. tr. v 13,30 hod., 
pozvánku a místnost zajisti dr. Svobode. Na žádost dr. Holého 
bude schOze spojena s členskou schOzi DO ROH a volbami do DV ROH. 
Program: sch0z1 bude fidit doc. Hudeček 

1) Plněni ákolO óstavu v r. 1989 - doc. Hodovskí 
2) - Informace o sympoziu K~estanatvi a globálni problémy 

- dr. Karola . 
3) Organizačni a techn1ck, zále~1tost1 - dr. Svoboda 
~) Členské echOze DO ROH a volby - dr. Holý 



5 ) R O : n 

- doc. Hodovskf: 
.... 

Ptedal dr. Svobodovi hromadný dopis ~editele ÓP k programovému 

vy baveni pracov1.~t ČSAV• 

Informoval O kolokviu Dialektika socialismu, zdroje a hybné sily 

ro =voJe, 28.-30. 11. tr., =účastni se dr. Hubik. 

Žád~ dr. Hubika, aby vyslal pracovniko na poradu Sociologického 

s lovniku 15. 11. ~r. 

ÓVA SAV bude 4.-6. 6. 1S90 pořádat ve Staré Lesné kolokviuc 

Socialistická současnost e svoboda vyznáni, přihláška nutno ode

slat do 31. 12. Pojede ředitel ústavu, zájera projevil dr. l~arola, 

dalši zájemci CU$Í vča& oznámit svoje rozhodnu:í řeéi:eli 

{je nutno zajistit pozvánky). 

Informoval o dopisu dr. Boublike, v přištim roce bude oit ústav 

1 IVA a 3 SP. K ~omu dr Svoboda, s ohledem na dosavadní prOběh 

a s~av IVA by ~ěla být aspirantura realizována na odd. VA, stu

dijni pobyty na odd. sociologie, psychologie a etiky. Ve všech 

připedech je néstup k 1.9.1990. s. Vro::.inová doporučuje vypsat 

společný konkurs v lednu 1990. 

- dr~ Karola, s. 12. tr. pořádá odd VA seminář k probleoatice re

ligionistiky, účast zájemc~ z ostatnich odd. je vitána. 

- dr. Hubík, 6. 12. t r. se uskutečni na lJSEB (!<větná 8) semináf 

ke společenskému vědomí. 6vodní referát - dr. Hubík, po zkušenos

tech z loňska bude dalši prOběh formou diskusních V'fstoupeni ůčast

nikO. Program bude stanoven na základě přihlášek (uzávěrka je 

15. 11.). 

- dr. Viewegh, informuje o prOběhu obhajob kandidátské disertace 

dr. Lukášové a dr. Čermáka (30.1m.). Obhajoby prokázaly dobrou 

óroveň obou pracovníkO. Upozornil na problémy, které se vyakytly 

v souvislosti s interdisciplinárnim charakterem prací. 

I< tornu doc. Hodovský, interdisciplinárni charakter prací je tfeba 

ocenit, byly psány v intencich rozvoje óstavu. Kladně hodnoti, 

že prof. Boroš doporučil publikovat práci dr. Lukášové SPN, 

doporučuje zvážit možnost publikováni práce dr. Čermáka. 

_dr.svoboda, informuje o chastané atestaci dr. Holého, uskuteč-

ni se 1. 12. tr. 
_doc.Hodovský, vyslovuje poděkováni všem, ktefi se aktivně 

óčastnili konference v Liblicich a ve Saolenicich, hodlá odměnit 
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organiz~tory sympozia v Liblicich. Dále žádá vedouci odd., aby 

mu neprodleně nahlásili všechny pracovníky, kteří uči ~na vš. 
- s. V rot.i nová: 

Po obdrženi dokladO je třeba přeřadit dr. Lukášovou a dr. Čermáka 
do vědeckých pracovnikO. 

Upozorňuje jmenovitě na pracovníky, kteří mají nízké čerpání 
dovolené. Do~oručuje, aby bylo čerpáno maximum dovolené, ve mzdo
vém fondu je rezerva na úhradu dovolené, která se koncem roku 

rozpouští. I< tomu doc. Hodovsk"ý-, žádá vedoucí odd., aby na tuto 
skutečnost upozornili pracovníky odd. 

Doklady na dovolenou je třeba odevzdat do 1.12.1989. 
Dále uvedla seznam pracovníka, kt&rým konči v prosinci smlouva: 

ss. Viewegh, Michálek, Polách, M. Severová, Messerschmidtová, 
Novotn ó , Mazačová, Davidková, Slabáková, Pospíšil, ~aništincvá, 
Svoboc.ová, (Bušinová, Jlespěšná - úklid). Rozhodnuti a obnoveni 
smluv resp. jejich ukončení je třeba učinit do týdne 
- zaji s ~í doc. Hodovský a dr. Svoboda 

- doc. Hodovský, informuje, že všechny kádrové návrhy připravuje 

s. Vrožinová a předkládá ředitel ústavu. 

zapsal: dr. Svoboda 

schvllil: doc. Hodovský 

14. :!.1. 1989 


